
 

Αθήνα, 3  Απριλίου 2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Πολιτισμού 

 

Θέμα: «Πορεία έργου υλοποίησης της άυλης πολιτιστικής συνταγογράφησης» 

Το Υπουργείο Πολιτισμού ξεκίνησε τον Απρίλιο του 2023 την πιλοτική υλοποίηση του 
διεθνούς αναγνωρισμένου έργου της «Πολιτιστικής Συνταγογράφησης» με σκοπό τη 
συμπληρωματική αγωγή στην παροχή υπηρεσιών ψυχικής υγείας. Έργο που 
εντάχθηκε στο «Ελλάδα 2.0» και βασίζει τον προϋπολογισμό των 10.500.000 ευρώ σε 
πόρους του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. Την εκπόνηση του ερευνητικού 
σκέλους του προγράμματος για την αποτύπωση των ευεργετικών επιρροών στη 
ψυχική υγεία των ασθενών, ύψους €2.654.116 ανέλαβε να υλοποιήσει το Ερευνητικό 
Πανεπιστημιακό Ινστιτούτο Ψυχικής Υγείας, Νευροεπιστημών και Ιατρικής Ακρίβειας 
«Κώστας Στεφανής». 

Σημείο εκκίνησης του έργου θεωρείται η σύμπραξη των Υπουργείων Πολιτισμού και 
Αθλητισμού και Υγείας βάσει της οποίας υπεγράφη μνημόνιο συνεργασίας το 2021 για 
πολιτιστικές δράσεις τόσο στην προληπτική όσο και στη θεραπευτική αγωγή και 
θωράκιση της ψυχικής υγείας, συνδυαστικά με ένα σχετικό ρυθμιστικό πλαίσιο που 
απευθύνεται στους κατάλληλους επαγγελματίες στους κλάδους του πολιτισμού και της 
υγείας. Η εφαρμογή του έργου εντάσσει τις τέχνες και τον πολιτισμό στην υπόθεση 
προαγωγής της ψυχικής υγείας και υποστηρίζεται από την ηλεκτρονική πλατφόρμα 
άυλης συνταγογράφησης στην οποία επαγγελματίες ψυχικής υγείας μπορούν να 
συνταγογραφούν πολιτιστικές δράσεις, ταυτόχρονα με την αναγκαία φαρμακευτική 
αγωγή. Πυλώνες του προγράμματος θεωρούνται η εκπαίδευση των εργαζομένων σε 
πολιτιστικούς φορείς και των επαγγελματιών ψυχικής υγείας για την Πολιτιστική 
Συνταγογράφηση, ο σχεδιασμός και η εφαρμογή αντίστοιχων προγραμμάτων και η 
ενημέρωση ευαισθητοποίησης των πολιτών, των φορέων ψυχικής υγείας, καθώς και 
των καλλιτεχνικών και πολιτιστικών φορέων για την ανάπτυξη συμμετοχικών 
προγραμμάτων τέχνης στη ψυχική υγεία. 
 
Επειδή η συμπληρωματική θεραπευτική αγωγή της πολιτιστικής συνταγογράφησης 

έχει ως βασικούς αποδέκτες ανθρώπους με ψυχικές παθήσεις και με κάθε είδους 

ψυχολογική επιβάρυνση από χρόνιες ασθένειες, ενώ αναζητά την αλληλεπίδραση των 

ίδιων με την τέχνη και τον πολιτισμό, 

Επειδή ο θεσμός της πολιτιστικής συνταγογράφησης μπορεί να συμβάλλει 
αποτελεσματικά τόσο τον κλάδο της υγείας όσο και τον κλάδο του πολιτισμού 
αποφέροντας ουσιαστικά οφέλη προς ένα σημαντικό πληθυσμό δικαιούχων, 
εξοικονομώντας πόρους και χρόνο στο σύστημα υγείας και υποστηρίζοντας τους 
πολιτιστικούς φορείς, 
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Επειδή το ερευνητικό πρόγραμμα αναμένεται να ολοκληρωθεί  το Δεκέμβριο του 
2025, έτσι ώστε να αξιολογηθούν οι πιλοτικές δράσεις από εποπτευόμενους φορείς 
του ΥΠΠΟΑ και άλλους φορείς σύγχρονου πολιτισμού, όπως το Εθνικό Μουσείο 
Σύγχρονης Τέχνης, το MOMus στη Θεσσαλονίκη, το Κρατικό Ωδείο Θεσσαλονίκης, η 
Κρατική Ορχήστρα Αθηνών, 

Ερωτάται η αρμόδια Υπουργός 

1. Πως αξιολογείται η πορεία του έργου της Πολιτιστικής Συνταγογράφησης 
μέχρι σήμερα και σε ποιο επίπεδο έχουν απορροφηθεί οι σχετικοί πόροι 
του Ταμείου Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας; 

2. Πόσοι είναι ή πόσοι υπολογίζεται ευρύτερα να είναι οι επωφελούμενοι 
του προγράμματος, ασθενείς, επαγγελματίες της ψυχικής υγείας και 
εποπτευόμενοι από το ΥΠΠΟ πολιτιστικοί φορείς στη βάση της 
λειτουργίας της σχετικής ψηφιακής πλατφόρμας; 

3. Έχουν καταγραφεί προβλήματα και κενά στην όλη απορρόφηση και δια-
λειτουργικότητα του έργου και πως προλαμβάνονται αντίστοιχα 
ενδεχόμενα προκειμένου να μην απωλέσει η χώρα μας και οι ασθενείς 
ψυχικής υγείας τις ευκαιρίες του συγκεκριμένου προγράμματος; 

4. Δεδομένης της κυβερνητικής δέσμευσης περί συγκρότησης 
Διυπουργικής Ομάδας Εργασίας με γνώμονα το σχεδιασμό των 
πολιτικών που θα υλοποιηθούν από τα Υπουργεία Πολιτισμού και 
Αθλητισμού και Υγείας στη βάση των πορισμάτων του ερευνητικού έργου 
και των πιλοτικών δράσεων, καθώς και τον προσδιορισμό των 
προϋποθέσεων και των απαραίτητων ενεργειών για την ένταξη της 
Πολιτιστικής Συνταγογράφησης στο Εθνικό Σύστημα Υγείας, ποια 
πρόοδος έχει σημειωθεί μέχρι τώρα μεταξύ των δύο αρμόδιων 
Υπουργείων και τι σχεδιάζεται συγκεκριμένα για το αμέσως επόμενο 
χρονικό διάστημα; 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Καραμέρος Γεώργιος 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος-Χρήστος 

Βέττα Καλλιόπη 



Γαβρήλος Γεώργιος 

Δούρου Ειρήνη (Ρένα) 

Ζαμπάρας Μιλτιάδης (Μίλτος) 

Ηλιόπουλος Όθων 

Θρασκιά Ουρανία (Ράνια) 

Καλαματιανός Διονύσιος 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Κοντοτόλη Μαρίνα 

Μάλαμα Κυριακή  

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Παππάς Νικόλαος 

Πούλου Παναγιού (Γιώτη) 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Τζάκρη Θεοδώρα 



Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

 




